
 

 
 

ΚΑΖΑΝΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ 
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΕΥΒΟΙΑΣ 

ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 
 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

Παρασκευή, 10 Νοεμβρίου 2023 
 
 
Προς την Υπουργό Εσωτερικών, κα Νίκη Κεραμέως, 
 
 
 
Θέμα: «Εξαίρεση από την κατάργηση του Ν.Π.Δ.Δ. ΙΝΣΤΙΤΟΥΤΟ 
ΤΕΚΜΗΡΙΩΣΗΣ, ΠΛΗΡΟΦΟΡΗΣΗΣ ΚΑΙ ΕΡΕΥΝΑΣ ΤΟΥ ΚΑΡΚΙΝΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 
Ν. ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ» 

 
 
κα Υπουργέ, 
 
Όπως γνωρίζετε, με το άρθρο 27 του ν.5056/2023 (ΦΕΚ 163/06.10.2023 τεύχος Α’) 
τα ΝΠΔΔ που ανήκουν σε Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης Α’ Βαθμού, και 
υπάγονται στα άρθρα 239-242 ΚΔΚ, από τις 31 Δεκεμβρίου καταργούνται, ενώ οι 
αρμοδιότητές τους μεταβιβάζονται στον αρμόδιο δήμο. Στον ίδιο νόμο, στην παρ. 1 
άρθρο 52, προβλέπεται η εξαίρεση ΝΠΔΔ από την κατάργηση αυτή, με απόφαση του 
Υπουργού Εσωτερικών και μετά από αίτηση του δημοτικού συμβουλίου του Δήμου, 
έως τις 15 Δεκεμβρίου, εφόσον το ΝΠΔΔ κριθεί ότι δραστηριοποιείται σε 
εξειδικευμένο αντικείμενο και ενώ ασκεί αναγνωρισμένο έργο.  
 
Κα Υπουργέ, στην Κύμη Ευβοίας εδράζεται και δραστηριοποιείται το “Ινστιτούτο 
Τεκμηρίωσης, Πληροφόρησης και Έρευνας του Καρκίνου Γεώργιος Ν. 
Παπανικολάου”. Το Ινστιτούτο συνεργάζεται με την Ιατρική Σχολή του 
Πανεπιστημίου Θεσσαλίας, τη Διοίκηση της Υγειονομικής Περιφέρειας Θεσσαλίας και 
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το Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο Λάρισας (ΦΕΚ 403Β/2005). Το Διοικητικό Συμβούλιο 
του Ινστιτούτου αποτελείται από δημότες της Κύμης, γενέτειρας του μεγάλου 
Έλληνα γιατρού, με πρόεδρο τον δήμαρχο Κύμης-Αλιβερίου, ενώ το Επιστημονικό 
Γνωμοδοτικό Συμβούλιο απαρτίζεται από δεκατρία μέλη, επιστήμονες που διαθέτουν 
μακροχρόνια εμπειρία και γνώση σε επιστημονικά πεδία σχετικά με τον καρκίνο, 
κυρίως καθηγητές της Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστημίου Θεσσαλίας, καθώς και 
εκπροσώπους περιφερειακών αρχών και επιστημονικών συλλόγων σχετικών με τους 
σκοπούς του Ινστιτούτου. Το Συμβούλιο εισηγείται θέματα που αφορούν πολιτικές 
και δράσεις σχετικών με τους σκοπούς του Ινστιτούτου, σύμφωνα και με την επίσημη 
σελίδα του Ινστιτούτου. Σκοπός του Ινστιτούτου είναι η παροχή πληροφόρησης για 
τον καρκίνο προς τους πολίτες, τους επαγγελματίες και τους φορείς υγείας. Το 
Ινστιτούτο συνεργάζεται επίσης με επιστημονικούς και κοινωνικούς φορείς από όλη 
την Ελλάδα και το εξωτερικό.  
 
Το Ινστιτούτο Παπανικολάου έχει συνεισφέρει τα μέγιστα μέσω των δράσεων και 
εκδηλώσεων του ως προς την ενημέρωση του κοινού σε θέματα πρόληψης, 
διάγνωσης και θεραπείας, αλλά και ευαισθητοποίησης του πληθυσμού έναντι του 
καρκίνου του τραχήλου της μήτρας, που αποτελεί μια από τις συχνότερες 
γυναικολογικές κακοήθειες. Ταυτόχρονα, παρέχει τηλεφωνικά ψυχολογική 
υποστήριξη και ενημέρωση, ενώ διατηρεί μεγάλη ηλεκτρονική βάση δεδομένων όσο 
και πλούσια βιβλιοθήκη στην έδρα του Ινστιτούτου στην Κύμη, και χρηματοδοτεί και 
εκδίδει σχετικά ενημερωτικά βιβλία και έντυπα. Παράλληλα, ενισχύει οικονομικά την 
επιτυχή εκπόνηση και ολοκλήρωση εργασιών σχετικών με το θέμα του καρκίνου και 
συνεργάζεται με επαγγελματικούς, κοινωνικούς και κρατικούς και ασφαλιστικούς 
φορείς και οργανώσεις υγείας. Τέλος, προβλέπεται η άμεση λειτουργία του Μουσείου 
Παπανικολάου, στην ίδια την οικία του γιατρού-ερευνητή, η οποία ανήκει στον δήμο 
Κύμης-Αλιβερίου, και έχει παραχωρηθεί προς χρήση στο Ινστιτούτο. Η εξειδικευμένη 
μουσειολογική μελέτη για τα εκθέματα που υπάρχουν στο μουσείο, τις προθήκες και 
τον γραφιστικό σχεδιασμό έχει ήδη ολοκληρωθεί, ενώ παράλληλα θα τεθεί σε 
λειτουργία το ψηφιακό μουσείο “Γ. Ν. Παπανικολάου”, που προβλέπεται να 
αναβαθμίσει ψηφιακά την περιοχή, μέσω της προβολής και ανάδειξης της 
πολιτιστικής κληρονομιά της, με επίκεντρο το έργο και την προσωπικότητα του 
Γεώργιου Παπανικολάου.  
 



Θα ήθελα να προσθέσω, ότι το ΝΠΔΔ Ινστιτούτο Τεκμηρίωσης, Πληροφόρησης και 
Έρευνας του Καρκίνου Γεώργιος Ν. Παπανικολάου είναι ένας φορέας υγιής και 
οικονομικά βιώσιμος.  
 
Ερωτάσθε, λοιπόν, κυρία Υπουργέ, 
 
1. Για ποιο λόγο ένας τόσο δραστήριος, παραγωγικός και υγιής φορέας όπως το 

Ινστιτούτο Παπανικολάου δεν εξαιρείται από την κατάργηση, σύμφωνα με την 
παρ. 1 του άρθρου 52 ν.5056/2023; 

 
2. Τι προτίθεται να κάνει το Υπουργείο, και εσείς προσωπικά, ώστε να συνεχιστεί η 

απρόσκοπτη λειτουργία του Ινστιτούτου Παπανικολάου; Θα ληφθεί υπόψιν 
τυχόν αίτηση του Δημοτικού Συμβουλίου Κύμης-Αλιβερίου προς την εξαίρεση 
του Ινστιτούτου από την κατάργηση των φορέων; 

 
3. Πώς προβαίνει το Υπουργείο στην κατάργηση φορέων που αποδεδειγμένα 

προσφέρουν τόσα στην τοπική, και όχι μόνο, κοινωνία μέσω του έργου τους; Θα 
υπάρξει ορθολογική επιλογή, βάσει της παρ.1 του άρθρου 52, των προς 
κατάργηση φορέων; 

 
Η ερωτώσα βουλευτής 

 
                                                                      Καζάνη Αικατερίνη 

         
 
 

 




